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Kamp om plassene

—Har ikke tapt
Studentutvalget har bestemt seg for å avblåse hus

leiestreiken. Årsaken er at det ble stadig lavere opp
slutning. Til tross for at det ikke ble oppnådd noe 
som helst, ser ikke leder av Studentutvalget,Marit 
Engebretsen, på dette som et ubetinget nederlag, -vi 
fikk i det minste pressedekning, sier hun i et intervju 
med Utropia. I et brev som er sendt til samtlige 
leieboere oppfordres alle studenter til å støtte opp om 
videre aksjoner til støtte for studentenes krav om 
bedre studiefinansiering.
_______________ Se side 5

Lesesalsinnspek- 
tør Marit Rustad sier 
at ett nytt reglement 
for tildeling av lese- 
salsplasser er under 
vurdering. Poenget 
med å lage ett nytt 
felles reglement er at 
det skal bli like for
hold for alle og som 
gjelder felles for alle 
instituttene. Marit 
Rustad sier at det nye 
reglementet vil ta 
stillingt til hvilke kri
terier som skal leg
ges til grunn for til
deling av fast 
lesesalsplass. Pro
blemene blir imidler
tid ikke løst før vi 
far flere lesesaler, si
er Marit Rustad til 
Utropia.

Se side 4

Parkeringsforholdene ved 
Universitetet i Tromsø er 
ikke av de beste, med det er 
mye studentene selv kan gjø
re for å rette på situasjone.

Se side 9

Helse uten 
grenser

Medisinerstudentene skal 
avholde innsamlingsaksjon 
til støtte for kvinner og barn 
på den okkupperte vest
bredden.

Se side 6.

Tverrfaglig 
samarbeid

dette situasjonen vi må leve med fremover? Tre personer deler en plass?

Medisinerstudentene flytter. 
Etter mange år i byen 
kommer også de til Breivi
ka. Dermed er snart alle 
fag samlet her inn i. Les 
om det nye Medisin og 
Helsefagbygget,etter 
manges mening det peneste 
bygget på Universitetet.

Se side 7
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—Studenter skal få lønn

Terje Thomsen

Fotoansvarlig: Oddgeir Sagemp

Det har som vi alle vet vært valg
kamp, også denne gangen har de 
forskjellige fraksjoner fra rød 
valgalianse til Fremskrittspartiet 
kommet med en mengde løfter. 
For å se hva våre folkevalgte vil 
gjøre for studentene besøkte Ut
ropia en debatt om utdanningspo
litikk som ble arrangert på uni
versitetet noen dager før valget 
hvor alle politiske partier - untatt 
Kristelig folkeparti - var til stede.
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merkelapper, og det virker nesten som 
om det er viktigere å poengtere hvor en 
hører til, enn å føre en konstruktiv de
batt for å komme frem til løsninger som 
vil være til det beste for studentene.

I redaksjonen:
Tore Vik, Bodil B. Johansen, Thomas Sæthre, Jan 
Hårvik,Harald Dag Jølle,Sten-Rune Roland,Erik 
Johansen,Ingveig Wahl.Røy Østensen.Anna 
Katarina Grova,Terje Thompson,Trine
Jacobsen,Anders Røeggen,Maureen Kidd,June 
P.Knutsen,Cathrine Nicolaisen,Øyvind Eggen,Jan 
AHårvik. EDB-konsulent: Kai Friis.

innvirkning dette har på det ferdige f 
dukt.

kningsmidler til Nord-Norge)

Lik rett til utdanning
-Hele menneskets kraft må forenes { 

nom lik rett til utdanning, dette er et mi 
desverre ikke har nådd, slik startet arbeider 
tiets Gudmund Hemes sitt innlegg. Han pcx 
terte også at arbeidet med norgesntettet 
høyere utdanning var en av de viktigste stø 
ne på dagsorden for å få konsolditert institu 
nene slik at det blir lettere for stuentet 
bevege seg mellom universitetene.

Hemes avsluttet med å si at det viktii 
for oss var ikke å høre på hva politikere 
sagt - eller sier - under debattee, men hvoi 
de stemmer når vedtak skal fattes... Vi sli 
der...

sentrerte seg om å si at økning i antall som tar 
høyere utdanning egentlig bare var en måte 
Hernes brukte for å skulje arbeidsledigheten, 
men han ville alikevel gi oss som tar høyere 
utdanning 60% stipend og 6% lånerente.

Internasjonale samarbeidsavtaler
Senterpartiets Geir Finne mente at det var 

viktig at internasjonale samarbeidsavtaler også 
måtte utvides til å gjelde humaniora og sam- 
funnsvitenskaplige fag. Ikke uventet gikk sen
terpartiet hardt ut mot en sentralisering av ut
danningssystemet.

Skoleverket må prioriteres
Gerd Bjørhode påpekte at utdanning er like 

selvfølgelig som ytringsfrihet, og at skolever
ket må prioriteres (blant annet med flere fors-

Kom ut av skyttergravene
I utgangspunktet må en kunne anta 

at studentpolitikeme er interesert i stu
dentenes beste. Hvis en først klarer å bli 
enig om hva målet er, vil det etterpå 
være lettere å bli enig om hvilke meto
de som skal benyttes. En analog til bak- 
erverden vil være at to bakere er uenig 
om melet eller gjæra først skal i deigen, 
uten å interesere seg for om hvilken

Mer studentvelferd
I debattens innledende runder påpekte mø

teleder at hver student ved universitet i Tromsø 
i 1985 kostet 160.000 kroner, mens den i 1990 
“bare” kostet 102.000 kroner, det naturlige 
spørsmålet som gikk til alle politikere var om 
de var villig til å satse mer penger på student
velferd. Alle untatt Fremskrittspartiets repre
sentant svarte ubetinget ja på dette, Sosialistisk 
Venstreparti’s Gerd Bjøifaovde ville sågar gi 
oss lønn mens vi studerte.

Tre semesters studieår
Dette var hva Høyres Elisabeth Aspang 

ville gi oss, samtidig lovde hun 30% stipen
dandel før 1993, flere studieplasser til Troms, 
økning av fou midlene til nord-Norge og at alle 
som er borteboere mens det tar videregående 
utdanning skal få ettergitt studielånet for den
ne perioden hvis de tar høyere utdanning

Innvestering i egen fremtid
Fremskrittspartiet stilte med stortingsrepre

sentant Terje Liberget som påpekte at utdan
ning i hovedsak måtte ses på som en investe
ring i egen og samfunnets fremtid. Han ville 
også gjøre det lønnsomt å jobbe i yrker som 
lærere og sykepleier. Men ville også stille stør
re krav til progresjon for å få støtte fra lånekas
sen - vi vil belønne resultatene av studiene, 
ikke selve studiene,sa han.

Rune Ytreberg fra Rød Valgalianse kon-

Studentutvalget
Hvis vi tar et lite sideblikk til vårt 

eget studentutvalg vil vi se at det for 
tiden består av politikere med flere slike

Utropia er et organ for 
studentene ved Universitetet 
i Tromsø.

Avisa kommer ut 10 ganger i 
året, og gis ut med støtte fra 
Studentsamskipnaden i 
Tromsø.

Universitetet i Tromsø har lenge vært 
kjent som “det nøde universitetet”. Grun
nen til dette er at de viktigste råd og 
utvalg tradisjonelt har vært besatt av 
“røde” studentpolitikere. I løpet av de 
siste årene har også den andre siden av 
farvekartet begynt å røre på seg.

Denne prosessen har medført at vi 
stadig oftere møter på begrep som uav- 
hengig-liberal-konservativ, moderat-ra- 
dikal også videre.

Lesesalsinnspektør Marit Rustad, kom
mer i dette nummer av Utropia med kritikk 
av Universitetsledelsen. Hun mener ledel

sen gjør for lite for å minske presset 
når det gjelder lesesalsplasser. Ru
stad mener at ledelsen i større grad, 
enn de har gjort, også må planlegge 
lesesalsplasser når de oppretter nye 
fag. Eksemplet med juss er ikke å 
foretrekke. Juss er i dag et av de 
største fag ved Universitetet. Til tross 

for dette har de ikke fått egne lesesaler. Føl
gene av dette blir at presset på de allerede 
eksisterende lesesaler øker. Faste leseforhold 
er viktig av flere grunner. For det første er 
det viktig fordi en da har mulighet til å få et 
godt faglig miljø. Dette vil de få ved å ha en 
fast lesesalsplass. Rustad hevder videre at 
studentenes trivsel på Universitetet i stor 
grad er avhengug av at de har muligheten til 
å sitte å lese på samme sted som sine studie- 
koleger. Det er også av stor viktighet at de 
har tilgang på nødvendig litteratur. Slik er 
det ikke i dag. Mange studenter er i dag 
henvist til å sitte på provisoriske lesesaler 
rundt omkring i byen. Forholdene på disse 
lesesalene er ofte ikke de beste. Det vil 
heller ikke bli det samme faglige miljøet 
som i et Breivika. I tillegg vil de naturlig nok 
ikke ha den samme mengden litteratur som 
her i Breivika. Det er all grunn til å høre på 
det Marit Rustad har å si vedrørende situa
sjonen på lesesalene. Hun er den som til 
daglig har kontakt med brukerne. Det tviler 
vi på at ledelsen ved universitetet har. Hvis 
så ,er det rart ikke noe er gjort for lenge 
siden. Rektor Ole D. Mjøs sier i et intervju i 
dette nummer at han er godt fornøyd med 
måten universitetet har tatt i mot de nye 
studentene på. Synes han virkelig det. Sy
nes han det er grunn til å være fornøyd når 
mange studenter ikke har tilfredstillende ar
beidsforhold. Universitetet er tross alt vår 
arbeidsplass. Ville rektor være fornøyd med 
slike arbeidsforhold? Vi tviler sterkt.

Lesesalsinnspektøren bebuder at det er 
på trappene med et nytt felles reglement for 
alle lesesalene. Dette vil sikkert gjøre tilde
lingen av faste plasser mere rettferdig enn 
hva tilfellet er i dag, men det vil ikke rokke 
ved kjernen i problemet. Juss er et godt 
eksempel på hva problemet består i. Der må 
en ha kommet på 4 avdeling før en kan 
regne med fast plass. Da har en studert i 
over 3 år før en får en tilfredsstillende ar
beidssituasjon. Det er sikkert vanskelig å 
måle hvilken effekt en slik situasjon har på 
studiet, men det synes nokså sikkert at det 
ikke virker positivt inn. Universitetet i Trom
sø har lenge hatt som politikk å ikke lukke 
fag. Dette er positivt. Imidlertid må univer
sitetsledelsen ikke se seg blind på kun dette. 
For studentene er det flere problem som 
etterhvert dukker opp i kjølvannet av den 
økte studenttillstrømninga. Parkering og le
sesalsplasser er bare to av mange. Vi etter
lyser konkrete planer fra universitetsledel
sen på hvordan de skal løse disse, før 
problemene vokser ledelsen over hodet. I 
mellomtiden får vi nøye oss med fagre løf
ter. Det får vi i det minste nok av.

Oppfordringen
Det er rimeløig å anta at vi ii 

oppnår særlig mye hvis vi bruker all 
energi på å ri våre egne kjepphester 
temt overfor andre studenter. Opp 
dringen må derfor bli at studentpo1 
keme lar sin egen prestisje komff 
andre rekke, at de beveger seg opp 
skyttergravene - og blir enig om en of 
skrift på et produkt som kan spisef 
flere, slik at vi kan konsentere oss o 
sikre en felles bedre situasjon i ste 
for å ødelegge hverandre. peri

Senterpartiet’s Geir Finne var en av deltagerne på debattmøtet Et møte som var prq 
av at nå skal alt bli så meget bedre.

Nye lese
salsplasser?

Neste annonsedeadllne:
18 Oktober

Neste nummer av Utropla
24 Oktober
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Hvor er studentene
I mai 1991 mottok Universitetet i Tromsø søknader fra 
5400 nye studenter. Ledelsen ved UiTØ fryktet et stor
innrykk ved semesterstart nå i høst,. En regnet med at de 
4400 studentene fra i vår ville få selskap av et par tusen 
nye. Men i midten av september ser det langtfra slik ut, 
bare rundt 3500 studenter har registrert seg ved Univer
sitetet i Tromsø. Et uventet problem har dukket opp for 
Rektor Ole D. Mjøs, Staten har bevilget penger til 4930 
studieplasser. Hva skjer med disse midlene om det reste
rende antall studenter ikke kommer?

Bodil B Johanson

- Uansett hva som skjer, kommer 
vi til å beholde disse pengene i be
redskap, uttaler Ole D. Mjøs til Ut
ropia. - Men jeg tror ikke det blir 
noe problem, vi vil gnukke oss opp
over mot det magiske tallet 4930 før 
registreringsffisten går ut l.oktober, 
fortsetter rektor. ;

Søkningen til UiTØ var enorm i 
vår, hvor er studentene blitt av?

- Det har jeg absolutt ingen for
mening om. Saken er den at den re
elle søknadsmengden er svært van
skelig å beregne, før langt inn i 
høstsemesteret. Vi tilbød 3600 nye 
studenter plass på de åpne studiene. 
1200 av disse sa nei. 1200 svarte 
aldri. De siste 1200 sa ja. Av disse 
regner vi at 90 % kom til UiTØ, 
fastslår Mjøs.

Allikevel er UiTØ sprengt i langt 
mindre grad enn landets øvrige uni
versitet. Har dere skremt bort stu
dentene?

- Nei, ingen har skremt noen 
vekk, mener rektor bestemt. - Det 
syns jeg bolighjelp-tiltaket vårt er et 
godt eksempel på. Den har skaffet til 
veie 760 botilbud, og det er i realite
ten 100 mer enn behovet.

Men en årsak til at noen studen
ter ikke kommer, kan være at de har 
ombestemt seg eller fått tilbud sør
på.

Mjøs legger også vekt på at uni
versitetene i Trondheim og Bergen, 
var omtrent for åpne å regne ved 
semesterstart. Studentene slipper inn 
på de ulike instituttene, selv om de i 
stor grad har mistet friheten til å 
velge fritt blant fagtilbudene.

UiTØ sprengt nok.
Rektor fremhever at Universite

tet har siden i gor høst hatt en øk
ning på 900 studenter. - Når UiTø i 
utgangspunktet var beregnet for 2700 
studenter, og nå kommer opp i 5000, 
er vi vel egentlig sprengt nok. Det vi 
i ledelsen er mest glad for nå, er den 
etter forholdene gode måten vi har 
tatt imot studentmassen på, avslutter 
Mjøs.

Rektor Ole D.Mjøs ser det ikke som noen krise at ikke det forventede 
antall studenter har ankommet —De kommer, sier han.

Sommerhotell
-Studentene som bor på Samskipnadens 
boliger vil kunne slippe å betale husleie i 
sommermånedene allerede fra neste som
mer. Dette er det Bjørn Revil, ansvarlig 
for velferd og studiefinansiering i Stu

dentutvalget, som sier. -Dersom man be
stemmer seg for å drive et sommerhotell 
vil det kunne spare studentene for flere 
tusen kroner i året dersom det går med 
overskudd.

Tekst: Jan A. Hårvik
Foto: Oddgeir Sagerup

-Man har drevet sommerhotell i 
både Bergen, Trondheim og Oslo, og 
jeg kan ikke se hvorfor det ikke skul
le være mulig å gjøre det samme her 
i Tromsø, sier Revil. -Det kommer 
noen tusen mennesker innom Trom
sø hver dag, så det er klart at det er 
marked for å gjøre noe slikt. Det er 
mange som synes det er altfor dyrt å 
bo på hotell, og det burde være mu
lig for TOSARR og andre som ar
rangerer konferanser å henvise disse 
til oss.

På spørsmål om hvordan dette 

skal organiseres, svarer Revil at det 
naturlige vil være at Studentsamskip
naden (SiTø) står for organiserin
gen. -Det vil være det mest praktis
ke, men det er ikke slik at vi er 
avhengige av dem for å greie å orga
nisere det. Det er fullt mulig å gjøre 
dette uten at SiTø deltar aktivt. Det 
viktigste må imidlertid være at utlei
en skjer på frivillig basis, og det ikke 
blir slik at alle studentene må delta i 
ordningen. Det bør være slik at de 
studentene som ønsker det kan gis 
muligheten til å slippe å betale hus
leie for de to-tre månedene de allike
vel ikke bor på hybelen.

Bør gjennomføres
Revil sier videre at det ikke bør 

være noe problem at dette vil kunne 
betegnes som forretningsmessig drift. 
-Så lenge ordningen går med over
skudd og er med på å bedre studente
nes økonomiske kår, er det klart at 
den bør gjennomføres. Det er bedre 
å gjøre noe med sin egen situasjon 
enn å bare klage på at staten ikke 
bevilger nok penger.

-Det er tre ting vi må finne svar 
på før vi eventuelt starter med en 
slik ordning, avslutter Bjørn Revil. 
Vi må finne ut om SiTø er villige til 
å organisere ordningen, man må se 
om det er praktisk gjennomførbart 
og man må, sist men ikke minst, 
finne ut om de studentene som bor 
der er interessert i å delta i en slik 
ordning.

Studentstipend
Norges allmennvitenskapelige forskningsråd (NAVF) 
utlyser studentstipend for 1992: '

Studentstipend KULT
NAVF har avsatt midler til et antall stipend til hovedfag- 
studenter innen hovedinnsatsområdet "Kultur- og tradisjons- 
formidlende forskning" (KULT).

Forskningsopphold i utlandet
Rådet for humanistisk forskning lyser ut midler til lengre 
forskningsopphold i utlandet.

Fullstendige kunngjøringer er tatt inn i Norsk lysingsblad 
nr. 195. Søknadsfrist for begge typer stipend er 01.10.91.

Norges allmennvitenskapelige forskningsråd (NAVF) 
Rådet for humanistisk forskning (RHF)
Sandakerveien99,0483 OSLO (RHF 37191)

Studentene kan spare penger dersom det blir sommerhotell sier Bjørn Revil, velferdsansvarlig i 
Studentutvalget



Felles reglement

Marit Rustad(innfelt),mener at deler av lesesalsplassene blir dårlig utnyttet

Sosialtjenesten

Psykolog: Henvend deg til sosialtjenesten vedrørende informasjon om psykologigenesten.

Husk å benytte deg av HELSEFONDET, som gir deg delvis dekning av utgifter til tannbehandling, briller og 
linser, fysioterapi og andre helsemessige utgifter. Se etter reglementet som er oppslått på tavler rundt om på 
instituttene.

versitetet og mener mye kunne vært 
gjort slik at en hadde fått lettet pres
set på lesesalsplassene. Hun synes 
det er rart at det ved opprettelsen av 
nye institutt ikke samtidig blir bevil
get penger til lesesaler. Ett eksem
pel på dette er opprettelsen av Insti
tutt for Rettsvitenskap (IRV). 
Studentene ved IRV har behov for 
lett tilgang på oppslagsverk på UB. 
Så mange studenter som det i dag er 
på Juss - studiet, vil det i praksis 
være vanskelig å få fast plass før en

For norske studenter:
Sosialkonsulent Ann Torunn Olsen
Kl. 09.00 - 15.00 alle dager untatt torsdager.

Sosclal consult for foreign students:
Ane-Marie Hektoen
The office is open from 09.00 - 15.00 Monday, Thuesday and Wednesday. 
Appointment can be made either in person or on the telephone. Call 75 025.

Er det kamp om de frie 
lesesalsplassene som er til 
disposisjon ved Universite
tet, eller er problemet med 
lesesalsplasser en myte? 
Lesesalsinnspektør Marit 
Rustad sier at deler av de 
åpne plassene blir dårlig 
utnyttet

er på 4 avdeling. Rustad mener le
delsen ved Universitetet ikke forutså 
den store økningen det ville bli ved 
IRV.

Frie lesesalsplasser: 
•Universitetsbiblioteket (UB) ,2 etg. 
•Eksamenslokalet i kjelleren på UB 
•Hovedgården, scenen på Aud.max. 
•Breivika Senter(BS) 
•Domus Bygget,4 etage.(Ex.phil)

600 lesesalsplasser
Det finnes i dag omlag 600 lese

plasser til fordeling ved Universite
tet i Tromsø. Rustad innrømmer at 
dette er et lite antall sett i forhold til 
antallet studenter. Av disse er 217 
lesesalsplasser fordelt som faste plas
ser. Rustad forteller at en i år har 
tatt i bruk 160 lesesalsplasser i Do- 
mus-bygget i byen.

Det som i dag fremstår som den 
store diskusjonen er spørsmålet om 
hvem som skal få fast plass. Hvilke 
kriterier skal en legge til grunn? Er 
det de helt nye studentene, de som er 
ferdig med Ex.phil, eller skal de væ
re forbeholdt hovedfagsstudenter. I 
dag går en etter studieansinitet ved 
tildeling av faste lesesalsplasser. 
Hvis en er hovedfagsstudent med 10 
semester bak seg, har en god mulig
het til fast plass. Studenter med 
handikap som tilsier at han/hun tren
ger fast plass vil automatisk gå foran

Dagfinn Magnus er ansatt av Den Nor
ske Kirke for å arbeide blant studenter 
og ansatte ved Universitetet og høgsko
lene i Tromsø. Presten er åpen for sam
taler om religiøse-, personlige-, og so
siale problemer, samt faglig-teologisk 
rådgivning

Tidlig om morgenen rusler lese- 
salsinnspektøren rundt på UB, hun 
undersøker om plassene er i bruk og 
eventuelt hvilke som står ledige. I 
dag som ellers er det flere av de frie 
plassene som står ledige, helt uten 
bøker og beskjeder. Det ser ikke ut 
som situasjonen vedrørende lesesals
plasser er så vanskelig dette semes
teret som det har vært før, påpeker 
vi.

Rustad sier at bildet av tomme 
lesesalsplasser gir et skjevt bilde av 
situasjonen. Det er ingen tvil om at 
det er for lite lesesalsplasser på UB.

—Studentene vil sitte her på UB, 
dette er her det er litteratur, her sitter 
alle vennene og her er studentene 
blitt vant til å sitte. Rustad sier at 
studentene må føle en tilhørighet i 
hverdagen. Hvis studentene ikke tri
ves vil dette igjen gå ut over studie
ne.

i køen. Det samme vil gjelde for 
eneforsørgere.

Kritiserer ledelsen
Marit Rustad forteller at et nytt 

reglement er under vurdering ved de 
forskjellige instituttene. Planen er at 
det skal bli ett reglement som gjel
der felles for alle instituttene. Der
med vil en få lettere administrasjon 
og det vil bli like forhold for alle.

Lesesalsinnspektør Marit Rustad 
retter kritikk mot ledelsen ved Uni-

Kontor i Breivika (IMR-biblioteket) 
tlf 44 097, priv. 58 065

STUDENTPRESTEN

-Ny fordeling av lesesalsplasser vurderes

Anders Røeggen

Ta kontakt hvis du trenger råd og veiledning ved personlige og sosiale vanskeligheter eller studieproblemer som 
ikke er fagelige.
Du kan også be om informasjon av forskjellig art og få vite hvor du skal henvende deg i helse- og sosiale 
spørsmål og juridiske saker.

Foto: RoyØstensen

tre semester
Dette kan bli situasjonen ror

-Søtn starte? på studiet i vår-j 
semesteret neste år. Kirke-, Un- 
dervisnings^|øg Forskningsde-l 
partementet har satt ned etl 
utvalg som skal se nærmere påi 
ordmngen med ei trtslje semes-j 
ter for studenter veduniversitet1 
og høyskoler. De ulike læreste-i 
dene er allerede blitt bedt om åj 
legge frem forslag om fag som 
kan være aktuelle for ei slik ord-j 
nin&og statsråd Gudmund Her-! 
nes kunne på et debattmøte om’ 
høyere utdanning fortelle at og
så Universitet i Tromsø er invt- 

å delta i ei slik ordning.
Meningen er at et eventuelt 

tredje semester skal være et ftdl- 
verdig tilbud med øvinger, un
dervisning og eksamen. Måle! 
med wdiiingen vil være å ut
nytte de undervisningslokaler» 
som står ubrukte, samt å gi stu
dentene muligheten til å gjen
nomføre studiene raskere. ?

I

G ' . >- -'S' il

Histonwi 
ut An høilcArUlvl I MJtrfVwl g

Studenter ved historie 
grunnfag har lenge hatt proble- 
mermea a ta kjøpt pensumoø- 

leder Brit Digre sier at de hat 
lært fra i fjor hvor de kjøpte trø 
for mange bøker. Resultatet ble 
at kapitalen ble stående i hylle
ne, og økonomien gikk på tver
ke. Dette ville de unngå i år, og 
daglig leder Brit Digre satte der
for et tak på innkjøp av 20 ek
semplarer av hver norsk produ
serte bok.I tillegg har sykdom 
hos fagansvariigfor historie ført 
til at etterbestillingen har tat! 
ekstra lang tid.

Akademisk kvarter har i al
le år slitt med en dårlig økono
mi. “Vi er nødt til å holde ea 
balansegang mellom innkjøp av 
bøker og avkastningen , ster 
Digre. Hun lover imidlertid at 
JJfOvlømCOø Vil vH wuføt i 10* 
pet av kort tid

Nyheter4
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Solidariteten tapte
'tter at Tromsø-studentenes husleiestreik 
r avsluttet må streikerne betale ekstra 
iebyrer, mens de som ikke har vært med 

i å streiken slipper. “Vi i studentutvalget 
iar prøvd å få til en ordning der disse 
an ettergis, man har ikke lykkes. Vi 
ippfordrer derfor dere som har uopp- 

I jorte krav fra samskipnaden å prøve å 
I individuelle avtaler. ..Så håper vi at

dere alle vil være med videre i kampen 
for en bedre studiefinansiering.. Det er 
viktig at vi klarer å få en bred front blant 
studentene for våre krav og at så mange 
som mulig støtter opp om de aksjoner 
som arrangeres..., heter det i et brev til 
leieboerne fra studentutvalgets leder Ma
rit Engebretsen.

Marit Engebretsen, tror du stu
ttene fortsatt vil støtte videre 
tjoner.Når man ser at de enga
ge som støtter streiken sitter igjen 
m "tapere", og må betale aksjo- 
m fra egen lomme?

Ja, jeg tror ikke at det vil få noen 
nvirkning på kommende aksjoner, 
ig håper derimot at det vil få positi- 
I konsekvenser på den måten at 
dentene ikke vil gi etter på sam- 
emåte en gang til.
Jeg håper at studentene vil støtte 

pp om andre typer aksjoner.

Hva gikk galt med husleieaksjo- 
tn?

Vel, for det første var det man- 
ende interesse fra studentenes si- 
:. Den lave streikedeltakelsen som 
!t etterhvert ble, var ikke noe slag- 
aftig politisk virkemiddel. Leiebo- 
allmøtet besluttet derfor & avslutte 
leiken, sier Marit Engebretsen. — 
uligens ble det for stor økonomisk 
ilastning, og dette understreker den

Tore Vik og Sten - Rune Roland 
Foto: Ingveig Whal

vanskelige situasjonen studentene er 
i.

Var det noe galt med selve ak
sjonsformen ?

Aksjonsformen var kanskje litt 
“snill”, men den var vedtatt på leie- 
boerallmøte. Kanskje kunne vi ha 
brukt tøffere virkemidler, men vi ville 
fremstå som ansvarsfulle. Målet var 
ikke å ramme studentsamskipnaden 
ved å slå den konkurs, men å opplyse 
og gjøre politikerne “mer” klar over 
studentenes økonomiske situasjon. 
Andre aksjonsformer var jo selvføl
gelig vurdert.

Papiraksjon
I et brev til utdanningsminister 

Gudmund Hernes som leieboerne ved 
samskipnaden skulle undertegne, he
ter det at studentene ved UiTø nå har 
avsluttet sin husleiestreik, og videre 
: “Våre krav om en generell bedring 
av studiefmansieringen står fortsatt 
ved lag”. Hva tror dere at dere vil

oppnå med dette brevet?

Dette brevet er ikke noe direkte 
sanksjonsmiddel, men underskrifts
aksjonen er blant annet for å varsle 
utdanningsministeren at studentene 
ikke gir opp kampen mot den dårlige 
studiefmansieringen. Dessuten har vi 
allerede oppnådd mediafokusering, 
noe som er viktig

Vi kommer allikevel til å fortset
te & aksjonere og holde aktivitetsni
vået oppe, sier Marit Engebretsen

Hvor mange underskrifter fikk 
dere samlet inn?

Vi fikk inn ca. femhundre under
skrifter, og det er vi delvis fornøyde 
med.

Så du er ikke skuffet over den 
svake deltakelsen som husleieaksjo- 
nenfikk?

Studentpolitikk er vanskelig. Man 
tar opp saker som man mener er vik-

Marit Engebretsen med noen av de 500 underskriftene som skal fortelle 
Hernes at studentene ikke gir opp.

tige, men det er ikke bestandig man 
får den responsen man på forhånd 
hadde håpet og trodd på. Vi kunne 
gå ut og kritisere studentene fordi de 

er for uengasjerte, men vi vil ikke 
kritisere for sterkt. Vi håper heller 
at vi kan engsasjere studentene ster
kere ved seinere aksjoner.

Ingen myk mann
120 år har studentpolitikken i Tromsø vært kontrollert 
og dominert av de radikale. Men nå kjenner de pusten i 
nakken fra nye politiske grupperinger. Mange spår at 
det vil bli et studentpolitisk maktskifte i løpet av høsten. 
En av utfordrerne er Tromsø liberale studentforening. - 
Vi jobber for en alternativ studentpolitikk, sier lederen 
iden nystarta foreningen, Geir Ove Ystmark. Han legger 
ikke skjul på at han har ambisjoner om å bli Studentut- 
Ngsleder.

Wa Katarina Grova

Den liberale studentforeningen 
* per dato ni aktive medlemmer, 
W antallet er økende.
Foreningens unge og fremadstor- 

tode leder (Han er bare 19!) går 
sosiologi grunnfag. Geir Ove har 
så rukket å sikre seg en plass i 
“dentutvalget, hvor han får brynt 
Epå langt mer radikale motstande-

• De nåværende studentpolitike- 
her ved universitetet er kun en 

tog med gamle og nye pamper. 
e utgir seg for å representere 
°lket”,men sannheten er at de ut- 
ør bare en halv prosent av student- 
assen. Noe som på langt nær er 
•k til å representere et helt univer- 
to på over 5000 studenter, sier Geir 
Ve Ystmark til Utropia.

~~ Hovedallmøtene skal liksom 
studentenes mulighet til å ytre 

r ®ening, men sannheten er at top- 
*”2-3 prosent av studentene møter

opp. Det eneste positive med denne 
lave prosentandelen er at Aud Max 
ikke ville klart å romme mer enn 4 
prosent...

- Vi i Tromsø liberale studentfo
rening mener at det blant annet på 
grunn av den flaut lave oppslutnin
gen om studentpolitikken fortest 
mulig bør bli innført et demokratisk 
umevalg. Universitetet i Tromsø er 
det eneste universitetet i landet som 
faktisk ikke har innført dette ennå.

- Ellers må det sies om vår poli
tiske tilknytning at den heller svakt 
over til Venstre, men at det i foren
ingen ikke er noe kollektivt medlem
skap i dette partiet. Dette er vi er 
stolte av da vi er den eneste ikke- 
sosial i stiske studentorgan isasj onen 
her i Tromsø som ikke har lagt oss 
på kravet om partitilknytning. Sty
ret velges på årsmøtet og medlems
møter finner sted 2-3 ganger i se
mesteret.

Ingen myk mann
- Mitt største mål her i livet er & 

bli en lykkelig familiefar bak kasse

roller og oppvask . En periode som 
stortingsrepresentant ville heller ikke 
være å forakte. Men som den ven
stremann jeg er vil jeg heller sette 
meg mer realistiske mål..... Myk
mann vil jeg ikke definere meg selv 
som, men jeg synes det er artig å 
lage mat og mener jeg må ta min del 
av husarbeidet hvis min fremtidige 
kone ikke har det som hobby.

Lederen for Tromsø liberale stu
dentforening håper at han i framti
den vil få et nært samarbeid med 
rektor her ved universitetet Ole D. 
Mjøs. Om den nåværende rektor har 
han dette å si:

— Jeg må si meg enig med Gud
mund Hernes om at vi bør utstoppe 
han fortest mulig så vi får han til 
evig tid. Han er en mann med re
spekt for sine studenter og benytter 
anledningen i enhver tale til å tale 
studentenes sak. Dette er noe vi 
studenter setter stor pris på.

Geir Ove Ystmark ber oss presi
sere at Tromsø liberale studentfore
ning ikke står inne for hva liberalis- 
tene mener er god politikk.

— Det er en stor forskjell mel
lom en liberalist som tenker frihet 
uten begrensing og hva vi liberale 
står for. Vi står for frihet med an
svar , altså en frihet som ikke skal gå 
utover de svake gruppene i samfun
net.

—Jeg finner det merkelig at så 
få studenter engasjerer seg i student
politikken. Det gjelder ikke bare 
deres liv i det nåværende øyeblikk 
som student, det gjelder faktisk de
res liv i lang, lang tid framover, helt

engasjement og lobbyvirksomhet 
kommer en så mye lengre med enn 
unyttige demonstrasjoner.

til dere som seksti-åringer har klart å 
tilbakebetale studielånet. Og det hjel
per ikke at dere står idealistisk og 
brøler alene på torget i uværet. Nei,

Foto: Oddgeir Sagerup



Helse uten grenser
I

10.oktober arrangerer 
medisinerstudenter over 
hele landet en innsamlings
aksjon til drift av mor-barn 
klinikker på Gaza- stripen 
i Midt-Østen

Svein Are Osbakk og Cathrin 
Nikolaisen

- Årets humanitæraksjon vil gå 
til Norsk Folkehjelp og Røde Halv
måne (søsterorganisasjon til Røde 
Kors) og deres engasjement på Ga- 
za-stripen. Her drives et omfattende 
humanitært arbeid.

Det er Knut Magne Augestad som 
forteller dette til Utropia. Han sitter 
som Tromsøs representant i den na
sjonale komiteen for aksjonen.

Augestad forteller at det er Norsk 
medisinerstudentforening som står 
bak ideen om at også medisinerstu- 
dentene skal vise at de ser lenger enn 
sin egen pensumlitteratur. Jus-stu- 
dentene har hatt sin årlige aksjon ei 
god stund, og medisinerne har nå 
funnet det for godt å ta imot utfor
dringen.

Valg av prosjekt
Noen vil kanskje reagere på at 

humanitæraksjonen har et såpass kon
troversielt tema som Palestina-pro- 
blematikken. Valget av aksjonsmål 
er vel overveid, forsikrer Knut-Mag-

ne Augestad.
I prosjektet har medisinerstuden- 

tene seriøse samarbeidspartnere, 
nemlig Norsk Folkehjelp og Røde 
Halvmåne. Aksjonen sikrer driften 
av etablerte klinikker som har vist at 
de fungerer etter hensikten.

-Det er jo snakk om humanitær- 
hjelp til de svakeste og mest skadeli
dende i konflikten, nemlig mødre og 
barn i provisoriske boligområder i 
de israelsk-okkuperte områdene, me
ner Knut-Magne Augestad. Dette kan 
det vel ikke være umoralsk å støtte, 
uansett hvilken side man ellers måt
te føle at man har forutsetning for å 
støtte i denne innfløkte konflikten ?

Mor-barn klinikker
Grunnen til at Norsk Folkehjelp 

har satset nettopp på mor- bam kli
nikker, er at barnedødeligheten er 
svært høy i dette området. Av 1000 
babyer vil 75 dø. I Norge er tilsva
rende tall statistisk 8.3/1000 (1984). 
Det kan også nevnes at Norge har 
høy barnedødelighet når man tenker 
på at vi er et I-land. De 3 allerede 
eksisterende klinikkene på Gaza-stri- 
pen kan i løpet av et år gi hjelp til 
omtrent 600 kvinner og 1050 bam.

Siden tilbudet om primærtjenes
te er så godt som ikke- eksisterende 
for flyktningene, gir klinikkene ved 
spesielle tilfeller også annen behand
ling.

Mor-barn aksjon
Pengene som medisinerstudente- 

ne får samlet inn skal gå til drift av 
mor-barn helseklinikker forteller 
Knut-Magne Augestad.

Knut Magne Augestad og Cathrin Nicolaisen håper på stor oppslutning omkring innsamlingsaksjonen

- Dersom vi klarer å samle inn 1 
million kroner, vil dette beløpet dek
ke drift av de 3 nåværende klinikke
ne i 2 år. All administrasjon skal 
gjøres av Norsk Folkehjelp og Røde 
Halvmåne.

Aksjonsformer
Medisinerstudentene har plan

lagt å ta i bruk flere aksjonsformer. 
Lørdag 5. oktober tar det hele til 
med aktiviteter i gågata i sentrum.

En har kontaktet det populære stu
dentkoret “Fullt på høyde med de 
beste i utlandet”, som har sagt seg 
villig til å underholde. Det vil også 
et korps som er blitt stablet på beina 
for anledningen gjøre. Det loves 
både ablegøyer og stæsj. Klovner 
skal også være i gågata denne dagen, 
og det loves moro og ballonger til 
barna. Komiteen bak dette mener det 
er viktig også å ha aktiviteter for de 
minste siden aksjonen nettopp er ret

tet mot barns levevilkår de ft 
åra. Det reklameres videre for 
av knallgode vafler.

Snart uteksaminerte medisi 
studenter har lovt å stille opp t 
liten poliklinikk der en blant a 
skal kunne få målt blodtrykket ft 
billig penge.

I Oslo vil studentene avhok 
arrangement i litt større stil. Det 
finner sted på Aker Brygge med 1 
te artister som Åge Aleksanders

Israel-okkuperte områder

-Forværret etter Gulf-krigen
Dette sier lege Kristiane Kolberg, som 
nettopp har kommet hjem fra et nytt be
søk på de okkuperte områdene.

Mye av helsearbeidet som skjer, drives av frivillige 
organisasjoner som er avhengig av pengestøtte. Palestine
re prøver å bygge opp et eget helsestell. Denne støtten har

skrumpet kraftig, for ikke å si katastrofalt, inn etter 
Gulf-krigen. En del penger kom fra Gulf-statene, og 
palestinere som jobbet der. Det har også blitt gitt 
mindre støtte fra mennesker i USA og Europa. Der
for er det viktig å hjelpe slik situasjonen er i dag, 
mener Kolberg.

Portforbud
Kolberg snakket om forholdene i de okkuperte 

områdene, litt om hvordan helsearbeidet ble drevet 
og hvordan hun opplevde situasjonen som uten
landsk helsearbeider. Ifølge henne ble det i tilknyt
ning til krigen gjennomført et totalt portforbud som 
varte i 42 døgn. Til slutt ble det gitt lov til at mødre 
kunne ta en daglig tur ut for å sørge for daglige 
innkjøp o.l. Om ikke forbudet ble fulgt, kunne man 
bli skutt. For å forstå omfanget av en slik avstraffel
se, må man se for seg de kummerlige og overbefol
ka små husene de lever i; ofte med over 10 personer 
som lever sammen i ett lite rom.

Tåregass
Hun viet også oppmerksomhet til det psykiske 

stresset befolkningen, og spesielt barna er utsatt for. 
Bruk av tåregass fører til abort og misdannelser 
blant palestinere. Denne gassen har bla.a blitt brukt 
mot skoler. Nå har 4. kull kommet ut av vg. skole 
uten å få mulighet til åstarte universitetsutdanning. 
Dette skyldes tvangslukkingen av universiteter. Selv 
om andre skoler nå holdes åpne, betyr det i praksis 
at de er lukket halvparten av tiden. Israelerne lukker 
dem uten forhåndsvarsel. Palestinere har fra før 
vært kjent for å ha et høyt utdanningsnivå. Nå blir 
også den muligheten tatt fra dem.

GAZA-STRIPEN:
Et lite rektangulært landområde på omtrent 40x1 
km i den sørlige delen av Israel. Her bor 750 0( 
mennesker i et av verdens tettest befolkede orm 
der. De fleste menneskene er flyktninger som b 
under uverdige forhold i flyktningeleire.

HISTORISKE HOLDEPUNKT:
1947 : FN vedtar at staten Israel skal opprettes. 
1967 : Seks dagers krigen. Israel okkuperer lan 
områder, deriblant Gaza-stripen.
1987 : Intifada - opprør mot den israelske okkup 
sjonsmakten.
\_______________________________________

Skravert felt er 
områder Isreal har 
okkupert

INNVIELSESFEST
Ved innflytting i MH-bygget skal det holdes innvielse 
fest. Her vil det være adgang for alle, og alle inntekter' 
gå til humanitæraksjonen. Det jobbes hardt for å få til i 
minneverdig fest med litt stil, band med trøkk i og mas 
liv. Datoen er 26. oktober. Hjertelig velkommen!!

,
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“Campus” Breivika
Alle fag fra ex. phil, data og historie til medisin, jus og 
sykepleie pluss ett regions-sykehus ligger nå innenfor et 
lite område i Breivika. Universitetet i Tromsø blir den 
mest komplette og kompakte utdannings- og forsknings
institusjonen i Norge. Det nyeste leddet i prosessen er 
Medisin & Helsefag-bygget.

Tomas Sætre
Foto: Harald Dag Jølle

Prosjektleder Unni Grønneng sy
nes vi er over kneika nå : “Enkelte 
fag som f.eks fysikk holder fremde
les til i andre deler av byen men 
hovedtyngden av universitets- og 
høyskolefag har vi nå i Breivika”. 
Dermed får vi i Nordens første “Cam
pus” : All forskning, undervisning 
og et sykehus samlet på et sted - i 
Breivika. “Det er omgitt med stor 
oppmerksomhet fra både inn- og ut
land” sier Grønneng : “ Det er kan
skje derfor det har gått så greit å få 
bevilget penger til MH-bygget.”

Det nye Medisin & Helsefagbyg- 
get er på ca, 33000 kvm; nesten like 
mye som alle de andre universitets- 
bygningene til sammen. Ca. halvpar
ten går til undervisning, resten er 
forsknings-arealer. Det er også fy

sisk koblet sammen med sykehu
set ved hjelp av rørbroer i tre eta
sjer, slik at man bokstavelig talt 
kan gå direkte fra teori til praksis. 
Således har sykehusets patologi bro 
over til universitetets patologi o.l.

Under samme tak
Alle helsefag i Tromsø både 

på universitets- og høyskole-nivå 
samles under ett tak. Unni 
Grønneng synes det er et dristig 
eksperiment i og med at det lett 
kan oppstå konflikter mellom de 
forskjellige helsefagene når alle 
skal studere i samme bygg. “Vi 
har derfor lagt klare grenser mel
lom lokalene til de enkelte fag. 
Det er bare kantina, noen oppholds
rom og ett av auditoriene som er 
felles. Således kan man heller låne 
plass og utstyr av hverandre sene
re uten at det oppstår tvil om hvem 
som har førsteretten.”

Det blir et bredt spekter av fag 

i det nye bygget. Av dem er 3 uni
versitetsfag : Medisin embetsstudi
um, medisin grunnfag og biologi. De 
resterende fem er høyskolefagene : 
Sykepleie, radiografi, ergoterapi, bio
ingeniør og fysioterapi. I tillegg blir 
der flere ettårige og halvårige etter- 
utdanningsprogrammer i regi av høy
skolene. Professor Jarle Årbakke og 
Bjørn Hansen fra høyskolestyret har 
stor tro på at dette samboerskapet 
kan bli fruktbart. “Vi jobber med 
planer om å få igang felles undervis
ningsopplegg, og det viktigste med 
det er at de forskjellige fagene som 
skal jobbe sammen i helsesektoren 
resten av livet, får lært hverandre å 
kjenne allerede i studietiden. Det er 
første gang man prøver noe slikt i 
Norge.”

Gleder seg
Nå blir medisinsk utdanning, 

forskning og behandling lagt i gang
avstand fra hverandre. Årbakke ser 
også fram til at man også kan få til et 
tettere samarbeid med de andre in
stituttene på universitetet. F.eks har 
farmakologi på MH og kjemien på 
IMR mye felles å jobbe med.

Alle de involverte som Utropias 
medarbeider har snakket med gleder 
seg som barn til å flytte inn i sine 
nye lokaler. Standarden bedres etter hvert!

Unik mulighet
-Helse og sosialfagbygget 
har ført til at vi nå har et 
unikt tilbud her i Tromsø. 
Disse lovende ordene kom
mer fra sykehusdirektør 
Knut E. Schrøder, som 
kommenterer det nye me
disin og helsefagbygget

Tekst & foto:
Harald Dag Jølle

-At man allerede fra studietida 
kan få mulighet til et tverrfaglig sam
arbeid tror jeg er av uvurderlig be
tydning. Studentene blir fra første 
møte med sitt framtidige fag vant til 
å se på, og snakke med hverandre. 
Tidligere har de forskjellige profe
sjonene inne medisin og helsefag blitt 
utdannet isolert. Noe som etter min 

mening ofte har ført til man i en 
jobbsammenheng blir stående som 
søyler i ørkenen, og ikke kan snakke 
sammen. Jeg har absolutt tro på at vi 
ved å legge opp utdanninga på denne 
måten kan unngå endel av disse kon
fliktene.

Tverrfaglig samarbeid
Schrøder tror videre det å legge 

flere medisin og helsefag under sam
me tak, er ei løsning som har kom
met for å bli, og må satses på i fram
tida.

Han er også positiv til den nære 
beliggenheten det såkalte MH-byg- 
get har i forhold til sykehuset.

-Det at studentene kan få så god 
kontakt med oss som til daglig job
ber med medisin og helse tror jeg er 
meget viktig. Her kan man igjen trek
ke inn det tverrfaglige samarbeid som 
nå er mulig i Tromsø.

Schrøder avslutter med å si at 
han er veldig imponert av bygget, og 
synes det er utrolig hva man har fått 
ut av det. 

Sykehusdirektør Knut E.Schrøder og Plansjef Unni Grønneng er godt 
fornøyd med nybygget

GALLUP
Grunnlag for bedre beslutninger

NORSK GALLUP INSTITUTT A/S er en av Norges ledende bedrifter innen 
markeds-og mediaundersøkelser. Vi er 25 fast tilsatte og har ca.350 deltids
ansatte intervjuere. Vår utvikling og vekst de seneste årene har vært meget 
positiv.

INTERVJUERE

SØKES I TROMSØ

Nå trenger vi flere medarbeidere til vårt personlige intervjuapparat.

Arbeidet vil finne sted på ettermiddag og kveld og vi gir opplæring

GODTGJØRELSE \

- fast honorar pr.intervju + tillegg etter innsats og stabilitet
- resusjon av dokumenterte reiseutgifter, også kilometergodtgjørelse 
for bilbruk

Vi må kunne nå deg på et telefonnummer

Du må gjeme ringe oss for ytterligere informasjon.

Da ringer du vår intervjuleder Vibeke Krefting på

GRØNN LINJE: 050 30131

Skriftlig søknad sendes snarest:

Norsk Gallup Institutt A/S 
Postboks 6251 Etterstad 
0603 Oslo
Att: Vibeke Krefting



Hører du på selgere får du jo 
verdens beste PC uansett

Nei, da stoler jeg mer på ljorårsstudentene.

Kr. 12.990, 
inkl. mvo. m/hareveske

Kr. 12.990,-
inkl. mva.
Commodore 386SX-I6
80386SX prosessor/16 MHz 
40 MB harddisk
2 MB internminne
Windows 3.0
Mus Seriell
S/h monitor
(fargeskjerm mot tillegg)

Kr. 17.190,-
inkl. mvo.
Commodore DT 386-25* 
80386 prosessor/25 MHz
40 MB harddisk
2 MB internminne
Windows 3.0
Mus Seriell
S/h monitor
(fargeskjerm mot tillegg)
* kon bos utvalgte forhandlere

Commodore 286-LT 
80C286 prosessor/12,5 MHz 
20 MB harddisk
I MB internminne
LCD VGA skjerm
Vekt: 3,2 kg

Dette or kon noen av våre PC'er.
Ønsker du ytterligere informasjon og opplysninger om nærmeste forhandler, 

ring Commodore Computers Norge A/S, tlf.: (02) 64 81 90.
I

p
JLd jakt etter PC til studiene? Vi er glade vi 

ikke er i dine sko: Å velge PC er nesten like vans

kelig som å komme inn på studiet.

Men vi som selger PC’er har også 

våre problemer. Commodore har for eksempel 

en ting til felles med våre konkurrenter; ingen 

av oss har verdens beste PC. Sannheten er at de 

aller fleste PC’er er tilnærmet identiske; de ser 

like ut, de kan det samme og prisvariasjonene 

er egentlig ganske små.

Hvordan velger du så PC? Det sikreste er å forhøre deg i studentmiljøet: Der får du relevant og upartisk informasjon

fra PC-brukere med erfaring fra nettopp de områdene du selv skal ta fatt på.

Betyr dette at Commodore bare er en passiv PC-leverandør? Selvsagt ikke. Men Commodore har lenge vært en av de 

aller mest benyttede PC’er blant studentene, utfra følgende enkle kriterier: Ytelse, utvalg, levering - og pris. Dessuten står et 

landsdekkende forhandlernett til din disposisjon.

Du vil med andre ord få høre mye om Commodore PC’er blant 

dine medstudenter. Og det er faktisk den heste reklamen vi kan få. Cf Commodore



Parkerings-kaos
De første minuttene var det ikke 

nakk om panikk. Studenten kjørte 
olig og behersket bortover parke- 
ingsplassen på jakt etter, ja nettopp, 
n parkeringsplass. Han rundet rek
te etter rekke med samme resultat, 
'ullt. Det var ikke plass til den fem
en år gamle Ford Taunusen hans 
oe sted. Han kikket raskt på klokka, 
konstaterte at det var nøyaktig to 
linutter til forelesningen skulle 
egynne.Kort sagt så begynte han å 
i det travelt. Samtidig kommer en 
unen student kjørende. Hun har hel- 
jikke funnet noen ledig plass. Men, 
m vet råd. Raskt rygger hun Golfen 
merst på parkeringsplassen mel- 
m to overfylte rekker og parkerer 
er, ulovlig. To, nei fire biler blir 
perret inne. Eieren av Ford Taunu- 
enhar fulgt med i operasjon “ulov- 
ig parkering”. Tydelig inspirert, og 
ied besluttsomhet i blikket, kjører 
ian bort til den allerede feilparkerte 
jolfen. I det han går fra parke- 
ingsplassen, er åtte biler innesper- 
et, deriblant hans egen, ettersom en 
ledstudent har fulgt hans eksempel.

På landstoppen
Unni Grønneng , hvordan vil du 

arakterisere parkeringsforholdene 
ed Universitetet i Tromsø? De på 
ngen måte tilfredsstillende.

Hardere noen umiddelbarepla- 
wrforå bedre på situasjonen ?

Vi jobber kontinuerlig med spørs- 
nålet om parkeringsplasser. Et av 
rablemene er imidlertid at så lenge 
er ved UiTø er et åpent universitet, 
r det vanskelig å forutsi hvor man- 
e studenter som til enhver tid kom- 
ier. Dessuten er det sammenheng 
lellom rombehovet og vekst i an- 
ill studenter, som er raskere enn 
va vi kan klare å gjøre noe med på 
yggesiden. Vi er faktisk på land- 
loppen blant alle universitetene når 
kt gjelder byggeaktivitet, så litt gjø-
• det da her også.

lærverk
I begynnelsen hadde vi parke- 

ingsplassene nede ved Stakkevoll- 
reien. Det ble imidlertid ikke godtatt 

iv studentene. Årsaken til det var 
iok at det ble for stor avstand mel- 
otn parkeringsplassene og UiTø. Vi 
'le faktisk også plaget med endel 
ærverk der nedesom vel også gjor- 
e sitt til at parkeringsplassene ble 
•gt nærmere UiTø. Det er allikevel
* alternativ å legge parkeringsplas- 
Cr ned dit, selv om vi jo aller helst 
•er at vi får beholde bilene her oppe 
ed UiTø. Et annet problem som 
eller ikke er uvesentlig, er at vi nå

begynner å nærme oss et metnings
punkt i forholdet byggninger vs grønt
områder.

Hva med snarlige tiltak?
Vel, situasjonen i høst har vært 

lite relevant, fordi vi har hatt betyde
lig redusert parkerings-kapasitet pga. 
diverse byggingsarbeider.

Parkeringskort
Veien videre kan, slik jeg ser 

det, gå i to retninger. Den ene mu
ligheten vi har er å innføre det som 
allerede er innført ved de tre andre 
universitetene, nemlig bruken av par
keringskort Det vil være et restrik
tivt tiltak samtidig som det vil sti
mulere opp under kollektivtrafikken. 
Den andre mulige fremgangsmåten 
går ut på å istedenfor utvide rent 
områdemessig, lage parkeringsplan, 
slik at man f eks får to etasjer iste
denfor en. Kapasiteten vil da bli for
doblet Denne løsningen er imidler
tid svært kostbar, og når man vet at 
midlene vi bruker til parkeringsplas
ser fører til at det blir mindre til 
husbygging, så er det vel ikke over
raskende at parkeringsplassen blir 
nedprioritert Det er iallfall ikke fore
løpig godkjent av Eiendomsdirekto
ratet.

Tromsø kommune
Man kan imidlertid få det finan

siert hvis Tromsø kommune tar på 
seg ansvaret for byggingen.Ulempen 
med det er at kommunen da vil inn
føre avgiftsparkering, fordi utgifter- 
inntekter vil gå gjennom dem. Vi ser 
imidlertid helst at den liberale av
giftsfrie parkeringslinjen fortsetter. 
Dette fordi en konfliktsituasjon kan 
oppstå hvis sykehuset får avgiftspar
kering, mens universitetet har av
giftsfri parkering. Det kan føre til at 
mange “utenforstående” bilister vil 
benytte seg av UiTø’s parkerings
plasser.

Kommer det noengang studenter 
til deg og klager over parkeringssi- 
tuasjonen?

Nei, det har ikke kommet klager 
fra studentene, men det har kommet 
klager fra de ansatte ved UiTø pga. 
feilparkeringer som har ført til at 
andre biler har blitt sperret inne. Pga. 
dette måtte vi faktisk engasjere et 
vaktselskap som skulle ta seg av de 
feilparkerte bilene. Vaktselskapet går 
ikke kontinuerlig, men er her noen 
timer midt på dagen. Jeg fikk forres
ten selv bot som jeg selvfølgelig be
talte. Vi har imidlertid ringt til par- 
keringsetaten og bedt dem om å 
være litt tolerante under den mest 
belastede perioden med redusert par-

Lurer på hva sistemann som parkerte tenkte på. Snakk om å bli innestengt Foto: Harald Dag Jølle

keringskapasitet.
Frykter du kaos når det kommer 

snø?
Nei, jeg frykter ikke vinteren noe 

mer i år enn hva jeg har gjort tidlige
re år. Vi har flinke folk som brøyter. 
Dessuten har ikke snømengdene de 
senere årene vært direkte avskrek
kende, og selv om det denne vinte
ren skulle bli mye snø, så har vi jo

taklet det før.

Ta bussen
Jeg vil til slutt komme med en 

appell til folk om å ta bussen. Vi har 
tross alt bruk for denne tomten til 
annet enn parkeringsplasser. Noen 
vil allikevel alltid være avhengige av 
bil av forståelige grunner. En ide kan 
være å la disse parkere gratis, mens

resten måtte betale. Det er klart flere 
som bruker bilen enn det som er 
nødvendig.

Helt til slutt Unni Grønneng. 
Hvor mange parkeringsplasser er det 
ved UiTø?

Det er et betydelig antall som vel 
har passert tusen,tenker jeg.( Ved 
nærmere undersøkelse kommer hun 
frem til at det er ca. 600).

jQnI Grønneng lover at parkeringsproblemene skal løses.
Foto: Harald Dag Jølle

En kjent kulturpersonlighet i 
vårt eget århundre uttalte en gang 
at “når mennesker slutter å tro på 
Jesus, så begynner de å tro på hva 
som helst”. For stadig flere men
nesker i vår del av verden er det 
riktig å si at det eneste som med 
sikkerhet kan sies er at det ikke er 
noe som er sikkert. Stadig flere 
blir svar skyldig konfrontert med 
livets viktigste spørsmål: Hvorfor 
lever jeg? Hvem lever jeg for? Hva 
er meningen med det hele? Det 
viktigste i livet blir å lykkes på så 
mange områder som mulig. Eller å 
gjøre en god karriere. Eller å kun
ne “kjøpe” seg den beste “lykke” 
(bestemt av hva reklamen og våre

omgivelser til enhver tid definerer 
som “lykke”). Uansett hvor mye du 
prøver: En trosbekjennelse kommer 
du ikke utenom! Hva er det du tror 
på? Hvis din grunn til ikke å tro på 
Jesus er at du holder trosspranget 
for å være for stort, så er det på tide 
du sjekker “lengden” av din tros tros- 
sprang!?

Like sannsynlig er det at din 
grunn til å avvise Jesus er at du ikke 
vet hvem Jesus egentlig er. Ihvertfall 
ikke hvem han selv påstod at han er 
(ja, for hva “alle” andre mener om 
Jesus kjenner du sikkert godt til!?). 
Hans påstand om seg selv er helt 
unik i verdenshistorien. Så unik at 
du ikke kan komme utenom en nær

mere undersøkelse av personen Je
sus! (NB! Kim for de modige - og 
ærlige!) Gruppen av kristne stu
denter er stor i Tromsø. Men grup
pen av folk som - når sant skal sies 
- virkelig er opptatt av slike spørs
mål, og interessert i å finne ut mer 
om dette, er enda større! Noen 
møtes allerede for å finne mer ut 
om hva Jesus selv sier om seg 
selv. Hvorfor ikke bli med, du og
så? (ring i så fall tel. 84336 - Stu
dentlaget i Tromsø.)”

Jon Petter Feidal 
studentsekretær

9N v h e t e r



10 Tegneserie

Prelaten 
hjørn

Kjære student vel overl, 
sommer ! Så er aet på’n ig 
Mye fin solenergi raser v 
kroppen din etter lange ogj 
dager på stranden. Ikke dett 
Du har jobbet i kiosk hele so 
mer for å tjene penger til fei 
tur og nytt stereoanlegg,] 
du. Hvor skal du reise oa?i 
rien er io over. Til syden i, 
len. Akkurat, du har oppé 
nødvendigheten av sol i m 
ketida. Og så skal du velt 
på studielånet. For det reki 
10 ikke til hverken klær ei 
bøker når Samskipnaden haii 
sine gebyrer til hus og n 
Greit, life is hard on the po:

Da skal jeg kanskje ikkep 
ge deg med muntre fremtids 
sikter og små beske komra 
tarer om livsstil og nøysom 
Livets harde og politiske ret 
teter er det jo for sent å gji 
noe med. Du gjorde ikkei 
heller. Men noen må joi 
stemt SV/P i år, og hvis il 
det var deg? Hvem var det d 
Det er kanskje liv i 68 - a 
ennå. Ja, ja - vi får jo håpa 
oljekildene holder til du er i 
dig med studiet. Forøvrig tri 
de jeg at fellesskap og saur 
beid var viktige ord for 
akademiker. Det værste mi 
være å stå på utsiden og se 
alle dem som leker i den Em 
peiske sandkassa. Jeg forst 
selvstendighet, integritet og i 
het er viktig for en norsk a 
desosialist med røtter langt 1 
de i grunnfjellet. Du skiøm 
vel at det die store ikke far p 
tis vil de ihvertfall ikke kj? 
dyrt.

Jeg kan ikke fatte at n(< 
som studerer kan leve så till 
ketrukket fra verdens elendi 
het som vi gjør her på ber? 
Du kjenner elendigheten sierl 
Det er derfor du nar jobbet) 
slitt i hele sommer. Jo. jeg? 
enig - så lenge elendighets! 
effesienten er høy legger pop 
lismens gyldne slør seg ok 
all kreativ politisk tankegai 
Men noen må jo ta de upo: 
lære standpunktene for å site 
en kvinne med stål i barm? 
Nei huff, nå har jeg klart { 
igjen. Hodet ligger på blokl* 
og øksen står bak døren. Hil 
nå endelig å drikke av styfr 
drikken ellers klarer du iktø 
løfte kunnskapens øks og k 
pe av mit kverulantiske h(X 
Halvgamle og trygge i vår h 
toriske fortvilelse skrider gje 
sjappene som nihodede troUi1 
gjennom Universitetets dører 
brøler ; huff her lukter ideal 
tisk blod. Håper du finnet 
yndig prins/esse som kan or 
ildne aeg til dåd i høst. St 
warm, stick together.

Med eventyrlig hilsen, di 
venn??? - NN Magnus, 

pastor loci/o!



English summary

Solidarity Down the Drain
Now that the rent strike has 

come to an end, participants have 
to pay fines, while non-partici
pants don’t. Studentutvalgets lea
der, Marit Engebrightsen, explains 
that SU has tried without success 
to get the fines annuled. She re
commends that students try to 
achieve this on an individual ba
sis. Engebrightsen hopes that a 
broad front of students participa
tes in future rallies.

In spite of the losses incurred 
by strike participants, Engebright
sen does not expect lower partici
pation in the future. Perhaps next 
time the students will not give up 
so quickly.

The rent strike failed due to a 
lack of student interest, and it pos
sibly cost too much when students 
were already having economic dif
ficulties. The method used was 
perhaps a bit too “nice”, but inten
tions were not to drive Samskip
naden to bankruptcy, just to make 
politicians more aware of the stu
dents’ situation.

In a petition letter to the Mi- 
• nister of Education, notice of the 
strike’s end is given, and “our de
mand for improvement of student 
financial aid still stands.” TheI

letter is meant as a warning that the 
students won’t give up, and it has 
already attracted media attention. The 
letter was signed by about 500 peo
ple.

Save Money??
Students living under Sam

skipnaden’s roof may evade summer 
rent payments already by next sum
mer. Bjørn Revil, of SU, says that 
the operation of a summer hotel co
uld save students many thousands of 
crowns a year if it is profitable.

Bergen, Trondheim and Oslo ha
ve had such summer hotels, why not 
Tromsø? The market exists. Hotels 
are often too expensive, and 
TOSARR and other conference or
ganizers could send us business. Stu
dentsamskipnaden would oversee the 
operation, but active involvement 
on its side wouldn’t be necessary. 
Most important will be that students 
must not be forced to participate by 
giving up their rooms.

Revil believes that any step to 
improve student finances should be 
taken, not just complaining to the 
government.

No Room?
Is there a struggle over available 

study hall spaces at UiTø, or is the 
lack of spaces a myth? Marit Ru

stad, who is responsible for the study 
halls says that some of the open spa
ces are not getting much use. In 
spite of many uninhabited spaces, 
with no sign og books or messages, 
Rustad says that there is without do
ubt a lack of study hall space at the 
library. Students have resources he
re, their friends are here, and they 
are used to sitting here. If students 
are unhappy, their studies will be 
affected.

At the present, the university has 
600 spaces. Of these, 217 are per
manent spaces. Who can have a 
permanent space? Spaces are cur
rently distributed according to a 
student’s seniority. Single parents 
and persons with handicaps that de
mand a study space are prioritized. 
Continuity in distribution of spaces 
between different departments at the 
university is the short-term goal. This 
would ensure consistent handling of 
all cases.

Campus Breivika
All subjects from philosophy, 

computer science, medical history, 
law and nursing plus a regional hos
pital now occupy a small portion of 
Breivika. The University in Tromsø 
will be the most ocmplete and com
pact educational and research insti

tution in Norway.
The latest step is the new medi- 

cine/health studies building (MH). 
“This has attracted a lot of external 
attention, and has possibly been a 
help in acquiring funds for MH,” 
says project leader Unni Grønneng.

The new building will house me
dicine, medicine grunnfag, and bio
logy. In addititon, nursing, radiolo
gy, and other tedhnical school studies 
will take place there.

Professor Jarle Årbakke says that 
in addition to inter-medical coopera
tion, now there is a chance for great 
cooperation between such depart
ments as MH Pharmacy and IMR 
chemistry. Everyone who is invol
ved and was available for commen
tary is as happy as a kid in a candy 
store about moving to the new build
ing.

Where Are the Students??
In May of 1991, the University 

in Tromsø recieved 5,400 applicati
ons from perspective students. The 
administration feared a flood of new 
students this fall, about a few thou
sand. In the middle of September, 
however, a meager 3,500 students 
are registered at UiTø. Ole D. Mjøs 
now stands before and unexpected 
problem. The university has recie
ved financing for 4930 students.

What happens if that many stu
dents do not register?

“Whatever happens, we will 
try to have the money ready, but 
we don’t foresee a problem. The 
number of students should work 
its way up to 4930 by the registra
tion deadline October 1st,” Mjøs 
says.

He explains further that 3,600 
students were accepted to open 
studies. Of them, 1,200 declined, 
1200 accepted, and 1200 did not 
respond. “We expected about 
90% of those who accepted to 
come to the university.”

Mjøs does not believe that 
UiTø has scared away students, 
in spite of low numbers in com
parison with the other norwegian 
universities. He names bolighjel
pa (residence assistance) as an 
example. Those who haven’t co
me have apparently changed their 
minds or recieved a study oppor
tunity in the South.

The number of students has 
increased by 900 over last fall. 
“We are actually full enough, be
ing a university planned for 2,700 
students that is populated by ne
arly 5,000.” The administration 
is happy that they have managed 
to recieve the masses of students 
as well as they have.

Studiefinansieringen
under lupen

Centrum * Libris
ønsker alle studenter og ansatte ved UiTø 
velkommen til et nytt semester i Tromsø

Vår andre etasje har blant mye annet: 
...pensumlitteratur for alle helsefaghøgskolene 

...et meget omfattende utvalg av juridisk litteratur

Tips oss om pensumbøkene dere trenger, 
og vi skaffer bøkene dobbelt så raskt 

- som andre bokhandlere!
*

Velkommen til oss

Bokhandelen i Sjøgata
Centrum « Libris

PMtboks 533, 9001 Tromo - Tlf.: (083) 83540

QØ
v—- 

Libris

10. desember vil en utredning 
som skal gjennomgå de gjeldende 
ordninger med studiefinansiering og 
studentvelferd bli lagt frem. Bak
grunnen for denne utredningen er at 
regjeringen 16. august oppnevnte et 
offentlig utvalg som skal se på ut- 
danningsfinansieringen, Det skal et
ter planen legges en egen stortings
melding på grunnlag av denne 
utredningen.

Utvalget skal vurdere alle sider 
ved utdanningsfinansieringen. Dette 
betyr at de blant annet skal se på de

norske støtteordningene i lys av til
svarende ordninger i andre land og 
se på erfaringer fra ulike ordninger. 
De skal se på forholdet mellom sti
pend og rentestøtte, forholdet mel
lom utdanningsstøtte og deltidsar
beid, studieorganisering og 
forskerutdanning og støtte til funk
sjonshemmede studenter. Utvalget 
skal også se på de konsekvenser en 
utvidelse av studieåret vil medføre, 
samt hvilke velferdstiltak som bør 
prioriteres.

HISTORIEN OM DE 
SMA MENN

Marsjer dine menn i 
endeløs takt.
De vil lystre.
- Holde den pakt.

Gjenglemt er de,
- blandt tusen sider.
Disse små, - vet...
- og tier.
Venstre, - høyre, 
-venstre, - høyre...
Inn i historien de gled 
Der er de. - Andre led.

Marsjer dine menn 
i endeløs takt.
De vil sitte. - Inntakt.
For dem er et tall, - et tall. 
For dem er et menneske ? 
Enjøde?
Et skall.
For ingenting finnes, - 
utenom tomhet...

Marsjer dine menn 
i endeløs takt.
De vil lystre.-
Det er de som har makt.
Stig Grønvold

I TRENINGOGSOLi
PANGTILBUD:

i .
i 12 mnd. trenmg 

+ fri sol

kr. 2300,-

DAMEGYM:
i mandag og onsdag 
f 21-23

STUDENTER/ 
SKOLELEVER:
9 mnd. trening

kr. 1 5OO,-

11Småplukk



12 Annonse

Satser du på IBM nå, er du i riktig verden 
når du kommer ut i jobb.

D
et er en dataverden som dominerer

i næringslivet - og den ledes av IBM. 
Så langt har ingen andre ’’verdener” klart å 
overbevise hverken norsk eller internasjonalt 
næringsliv.

Hvorfor ikke? Årsakene er mange, la oss 
liste opp noen av de viktigste. Poenger du som 
student bør ta like alvorlig som din kommende 
arbeidsplass har gjort det.

1. Til en IBM PS/2 tilbys det tusenvis av 
ferdige løsninger for hundrevis av bransjer og 
muligheter for avanserte og skreddersydde 
dataløsninger. Egentlig er dette grunn god nok 
alene.

2. Med Windows eller OS/2 kan IBM 
betjenes med mus. Integrert tekstbehandling, 

grafikkprogrammer, regneark, m.m. Det er 
bare å sette i gang.

3. IBM leder an i den teknologiske utvik
lingen, for å tilby oppgaveløsning som er rask, 
sikker og kostnadseffektiv.

4. Med IBM kan alt fra tekstbehandling 
til tunge, krevende oppgaver løses i samme 
teknologiske miljø.

5. Med IBM kan man velge uavhengige 
stasjoner eller nettverk. IBM PS/2 kan dess
uten tilpasses UNIX (AIX). Investert kunnskap 
tas med fra en maskin til en annen.

6. IBMs autoriserte forhandlere finnes 
over hele landet og sikrer trygg installasjon og 
service.

Ditt studium bør være fremtidsrettet og gi 
deg utviklingspotensiale - og ikke minst; det 
bør være relevant i forhold til den virkelighet 
du møter på din kommende arbeidsplass. 
Dette er viktige krav til en utdannelse, krav 
du også bør stille til dine data-investeringer.

Hold deg i riktig verden! Ingen annen 
gruppe får så store rabatter av IBM som 
studenter, lærere, elever og skoler. Kontakt 
nærmeste IBM-forhandler for en demonstra
sjon av IBMs PC-verden, f.eks. vår nye råtass: 
En PS/2 Laptop på 3,5 kg - akkurat noe for 
den mest kresne student.


